
1 

 

 

Protokół Nr 23/2012 

 

z Sesji Rady Gminy w Nowym Korczynie, która odbyła się w dniu 27 czerwca 2012r. w sali 

narad Urzędu Gminy przy ul. Buskiej.  

 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy  Paweł Kulik.  

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 15 radnych Rady Gminy, Wójt Paweł Zagaja, 

Przewodniczący Rady Powiatu i Kierownik ARiMR Krzysztof Gajek, Sekretarz Gminy Józef 

Boduszek, Skarbnik Gminy Joanna Parlak, Dyrektor Samorządowego Gimnazjum w  Nowym 

Korczynie Barbara Karnawalska,  Komendant Straży Gminnej Zbigniew Percik, Kierownik 

GOK w Nowym Korczynie Bogumiła Zawada, Kierownik Gminnej Biblioteki Halina Luter, 

Trener LUKS Wisła Nowy Korczyn Henryk Pabijańczyk wraz z drużyną, MDP w Nowym 

Korczynie oraz mieszkańcy. 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 9
20

, a zakończono o godz. 13
20

.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Wyróżnienie grup młodzieżowych (LUKS Wisła Nowy Korczyn i MDP Nowy 

Korczyn) za osiągnięcia sportowe.  

5. Informacja Wójta z działalności w okresie między Sesjami.  

6. Interpelacje radnych. 

7.   Podjęcie uchwał w sprawie: 

a. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Nowym 

Korczynie za 2011 rok 

b. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Nowym 

Korczynie za 2011 rok 

c. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samorządowego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Nowym Korczynie za 2011 rok 

d. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samorządowego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Brzostkowie za 2011 rok 

e. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Nowy Korczyn wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2011r. 

f. absolutorium dla Wójta Gminy Nowy Korczyn z wykonania budżetu za 2011r. 

g. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2012-2022 

h. uchwalenia zmian w budżecie Gminy Nowy  Korczyn na 2012r.  

i. wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości w drodze przetargu 

j. przyjęcia dodatkowej składki członkowskiej Gminy Nowy Korczyn na rzecz 

Stowarzyszenia „G5” działającego jako Lokalna Grupa Działania 

k. zmieniająca uchwałę Nr XVIII/125/2012 Rady Gminy w Nowym Korczynie z dnia 

27 stycznia 2012r. w sprawie likwidacji Biura Obsługi Szkół Samorządowych w 

Nowym Korczynie. 

8. Odpowiedzi na interpelacje. 
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9. Zapytania i wolne wnioski. 

10. Zamknięcie obrad Sesji.  

 

Ad. 1.  

Przewodniczący RG Paweł Kulik powitał zebranych i o godzinie 9
20

 otwarł obrady sesji, 

oświadczając, że ustawowy skład naszej Rady Gminy wynosi 15 radnych, a bezwzględną 

większość stanowi 8 radnych, zgodnie z listą obecności aktualnie na sali znajduje się 

14 radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 

 

Zanim przystąpiono do przyjęcia porządku obrad pan Wójt złożył wniosek o wycofanie 

z porządku obrad punktu dotyczącego rozpatrzenia i podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na wydzierżawienie nieruchomości w drodze przetargu działki w Brzostkowie. Dodał, 

że mieszkańcy Brzostkowa wnioskowali, by w/w uchwałę Rada Gminy rozpatrywała dopiero 

po przeprowadzonych konsultacjach z nimi.  

 

Pani radna Teresa Krupska poparła złożony wniosek przez pana Wójta.  

 

Pan Przewodniczący RG poddała pod jawne głosowanie wniosek o usunięcie z porządku 

obrad w punkcie 7i. uchwały dotyczącej wydzierżawienia nieruchomości znajdującej się 

w Brzostkowie, w którym za było 14 radnych, nikt nie był przeciwko, nikt nie wstrzymał się 

od głosu, po czym stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie.   

 

Pan radny Czesław Zawada zaapelował do mieszkańców Brzostkowa, by zdecydowali się 

na zagospodarowanie działki, gdyż ona niszczeje.  

 

Następnie pan Przewodniczący RG poddał pod jawne głosowanie porządek obrad wraz 

z wprowadzoną poprawkę, w którym za było 14 radnych, nikt nie wyraził sprzeciwu i nikt nie 

wstrzymał się od głosu, po czym stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 3. 

Następnie Przewodniczący RG poddał pod głosowanie jawne protokół z poprzedniej sesji 

RG, w  którym: za – było 14 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu, nikt nie wyraził 

sprzeciwu, po czym stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 4.  

Pan Przewodniczący RG pogratulował panu Henrykowi Pabijańczykowi, trenerowi 

Ludowego Uczniowskiego Klubu Sportowego Wisła Nowy Korczyn oraz zawodniczkom 

awansu do II Ligii Piłki Nożnej Kobiet oraz wspólnie  panem Wójtem wręczył młodzieży 

upominki. Pan Wójt do gratulacji dodał, że tak owocne występy drużyny są ogromną 

promocją dla całej Gminy Nowy Korczyn.  

 

Pan Henryk Pabijańczyk  trener LUKS Wisła Nowy Korczyn podziękował za dobrą 

współpracę i zapewnił, że drużyna będzie się starała nie zawieść oczekiwań.  

 

Następnie gratulacje od Wójta Gminy oraz Przewodniczącego RG otrzymała Młodzieżowa 

Drużyna Pożarnicza OSP Nowy Korczyn pod wodzą druha Andrzeja Wajsa za zajęcie 
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pierwszego miejsca w Wojewódzkich Zawodach Sportowo – Pożarniczych. Drużyna również 

otrzymała upominki od samorządu gminnego.  

 

Ad. 5.  

Pan Wójt Paweł Zagaja przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami: 

1. W związku z trwającymi pracami projektowymi nad rewitalizacją miejscowości 

gminnej Nowy Korczyn odbyło się spotkanie z mieszkańcami w tej kwestii.  

2. Trwają prace projektowe i uzgodnienia na budowę kanalizacji sanitarnej sieciowej 

od Grotnik Małych do Brzostkowa.  

3. Zakończono remonty dróg gminnych w Błotnowoli Kępa Bolesławska - 400mb, Łęka 

do wału  rz. Wisła – 400mb, w Nowym Korczynie ul. Kingi -450mb, ul. Armii 

Krajowej 660mb. 

4. Trwają prace remontowe przy ul. Stopnickiej w Nowym Korczynie na odcinku 550mb 

oraz na odc. 1600mb drogi Pawłów- Podlesie- Kawęczyn. 

5. Nadal trwają prace przy wymianie pokrycia dachowego na ośrodku zdrowia 

w Brzostkowie.   

6. Uzupełniono kruszywem w ramach bieżącego utrzymania dróg niewielkie odcinki 

m.in. w Parchocinie, w Grotnikach Dużych obok państwa Leśniak, w Nowym 

Korczynie obok pana Steckiego i pana  Nowaka oraz przy murze kościelnym. 

7. Wystąpiono do Samorządu Województwa oraz  Świętokrzyskiego Zarządu OSP  

o pomoc finansową dla jednostki OSP na zakup samochodu pożarniczego. 

8. Po interwencjach radnych oraz sołtysów wystąpiono z pismami do Powiatowego 

Zarządu Dróg w Busku Zdroju o prawidłowe oznakowanie drogi przy remizie OSP 

w Starym Korczynie oraz o zamontowanie  barier ochronnych przy drodze powiatowej 

Szczerbaków- Szczytniki- Sępichów- Nowy Korczyn w miejscowości Sępichów, 

do Świętokrzyskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Kielcach 

o odwodnienie rowu w miejscowościach Grotniki Małe i Grotniki Duże, 

do Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach o umieszczenie 

w pasie drogowym znaku ostrzegawczego „niebezpieczny zakręt”. Ponadto 

wystąpiono z prośbą do Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego w Kielcach, 

który aktualnie wymienia tabor samochodowy o nieodpłatne przekazanie jednego 

z takich pojazdów na potrzeby Urzędu Gminy.  

9. Na wniosek Gminy Nowy Korczyn w dniu 9 lipca br. odbędzie się spotkanie 

Marszałków Województwa Świętokrzyskiego oraz Małopolskiego w sprawie budowy 

Nowym Korczynie mostu na rzece Wiśle.  

 

Ad. 7. 

Pan radny Zbigniew Zawada zapytał o możliwość przekazywania wspólnie z materiałami 

na sesję protokołu z poprzedniej sesji celem ułatwienia zapoznania się z jego treścią oraz czy 

zostanie skierowana na Badrzychowice równiarka i wykonany drobny remont drogi w  tej 

miejscowości. Ponadto zwrócił uwagę na niedokończoną wycinkę topól w Badrzychowicach.   

 

Pan radny Grzegorz Borla poprosił, by zaapelować do Powiatowego Zarządu Dróg w Busku 

Zdroju o szersze wykaszanie poboczy przy drodze Nowy Korczyn- Sępichów celem 

zapewnienia większego bezpieczeństwa użytkowników tego odcinka oraz o zwrócenie się 

z pismem do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Kielcach o zgodę  na odstrzał 

bobrów w Sępichowie. 

  

 Pani radna Teresa Krupska zapytała na jakich zasadach jeden z gminnych autobusów 

szkolnych wspólnie z trzema PKS-u dowozi dzieci do szkół, co się stało z projektem 

pn. „Radosna Szkoła”, skąd pochodzą środki na inwestycje w Sępichowie, czy 
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skomunalizowano piaskownię w Badrzychowicach i piasek z niej będzie sprzedawany oraz 

czy budynek szkoły w Grotnikach Małych jest przygotowywany do sprzedaży.  

 

Pani radna Anna Wiśniewska podziękowała za wykonany solidny remont drogi gminnej 

Pawłów- Podlesie- Kawęczyn oraz zapytała czy można zgłosić reklamacje drogi w Łąkach, 

gdyż mieszkańcy informowali, że na jej nawierzchni wyrasta trawa.  

 

Pani radna Krystyna Szafraniec zapytała kiedy będą wykaszane pobocza przy drodze 

powiatowej Winiary- Stary Korczyn, gdyż mieszkańcy skarżą się  na ograniczoną widoczność 

na tym odcinku.  

 

Pani radna Kazimiera Gołdyn poinformowała, że pani Przeniosło -mieszkanka Grotnik 

Dużych zgłaszała jej plagę zaskrońców, które wychodzą z pobliskiego rowu melioracyjnego 

i wygrzewają się przed jej domem. W związku z powyższym zaproponowała usunięcie 

przyległych zarośli.  

 

Pan radny Czesław Zawada złożył podziękowania na ręce Przewodniczącego Rady Powiatu 

za wykonanie remontu drogi powiatowej Ostrowce- Górnowola – Grotniki Małe.   

 

Ad. 8a. 

Pan Przewodniczący RG wyjaśnił, że cztery pierwsze uchwały są do siebie bardzo podobne, 

a następnie poprosił panią Skarbnik o ich omówienie. 

 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że obowiązek zatwierdzania sprawozdań finansowych jednostek, 

dla których organem założycielskim jest Gmina Nowy Korczyn wynika wprost z ustawy 

o rachunkowości. Dodała, że sprawozdania złożone przez Gminną Bibliotekę Publiczną, 

Gminny Ośrodek Kultury, SZOZ w Brzostkowie i SZOZ w Nowym Korczynie zostały 

złożone w terminie i są one poprawne pod względem rachunkowych, zatem zasadne jest 

podjęcie niniejszych uchwał.  

 

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Nowym Korczynie za 2011 rok, ponieważ nie 

było uwag do przedmiotowego projektu poddał go pod jawne głosowanie, w którym za było 

14 radnych, nikt nie był przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu, po czy stwierdził, że 

został on przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 8b.  

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Nowym Korczynie za 2011 rok, ponieważ nie 

było uwag do przedmiotowego projektu poddał go pod jawne głosowanie, w którym za było 

14 radnych, nikt nie był przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu, po czy stwierdził, że 

został on przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 8c.  

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowym Korczynie za 2011 rok, 

ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu poddał go pod jawne głosowanie, w 
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którym za było 14 radnych, nikt nie był przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu, po czy 

stwierdził, że został on przyjęty jednogłośnie.  

 

 

Ad. 8d. 

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Brzostkowie za 2011 rok, 

ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu poddał go pod jawne głosowanie, w 

którym za było 14 radnych, nikt nie był przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu, po czy 

stwierdził, że został on przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 8e.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że sprawozdanie z wykonania budżetu gminy zostało 

w terminie przedłożone Przewodniczącemu RG oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej 

w Kielcach, która pozytywnie go zaopiniowała. Poinformowała, że dochody w roku 

2011 planowane były w wysokości 19 222 242,84zł, a wykonane w 18 649 521,15zł, co 

stanowi 97,02%, w tym dochody własne 1 826 184,14zł, co stanowi 99,30zł, subwencja 

ogólna w wysokości 7 445 389 wykonana w 100%, dotacja celowa w kwocie 4 948 234,64zł 

wykonana w 99,22%, dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem 

środków europejskich w kwocie 2 021 650,18zł co stanowi 84,53%.  

Natomiast plan wydatków został zrealizowany w  kwocie 19 050 639,37zł, co stanowi 

92,14%, w tym wydatki bieżące w kwocie 16 060 158,74zł oraz wydatki majątkowe 

w wysokości 2 990 480,63zł.  

Ponadto w 2011r. pozyskano dodatkowe środki, które w większości przeznaczono na 

remonty dróg: nawierzchni tłuczniowej na drodze gminnej Stary Korczyn- Gościniec -

189 267,00zł, nawierzchni asfaltowej na drodze gminnej Błotnowola- Kępa Bolesławska, 

nawierzchni tłuczniowej na drodze gminnej Stojki- Wójtowe Łąki- Szpitalna- 85 333,00zł, 

nawierzchni tłuczniowej na drodze gminnej Czarkowy- Gościniec -229 012,00zł, nawierzchni 

tłuczniowej na drodze gminnej Podraje do wału rz. Nida – 70 502,00zł, nawierzchni 

asfaltowej na drodze gminnej Błotnowola- Kępa Bolesławska -60 390,00, nawierzchni 

tłuczniowej na drodze Sępichów –Borowiny- 52 032,00zł, nawierzchni tłuczniowej na drodze 

gminnej Winiary Górne- Winiary Dolne- 48 064,00zł. Poza tym udało się pozyskać środki na 

remont 42 studzienek kanalizacyjnych w miejscowości Nowy Korczyn, na dofinansowanie 

imprez Sobótki i Kingonalia- 2 998,72zł, na dofinansowanie zakupu samochodu pożarniczego 

dla OSP Nowy Korczyn- 100 000zł oraz modernizację instalacji C. O. w budynku SZOZ – 

42 536,00zł.  

Dodała, że wykonanie budżetu w 2011r. zamknęło się deficytem w wysokości 

401 118,22zł, który planowany był w kwocie 1 453 325,00zł i dług gminy na koniec 2011r. 

wynosił 10 290 367,06zł, co stanowi 55% w stosunku do wykonanych dochodów, w  tym 

z tytułu zaciągniętych kredytów 9 154 933,48zł oraz  tytułu wykupu wierzytelności należnej 

Deutsche Bankowi na modernizację oświetlenia ulicznego – 1 135 433,58zł.     

 

Następnie pan Przewodniczący RG odczytał uchwałę Nr 139/2012 V Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 5 kwietnia 2012r. w 

sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Nowy Korczyn za 2011 rok, 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Elżbieta Matuszewska odczytała wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Nowym Korczynie z dnia 25 maja 2012roku w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy w Nowym Korczynie. Ponadto zapoznała  radnych 

z protokołem Komisji Rewizyjnej z tego posiedzenia oraz uchwałą Nr 158/2012 V Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 29 maja 2012r. dotyczącą 
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opinii o wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium, dokumenty te stanowią 

załącznik do niniejszego protokołu.   

 

Pan Wójt podsumowując wykonanie budżetu za 2011r. zwrócił uwagę, 

że na zadłużenie, które na dzień 31 grudnia 2011r. wynosiło 55% zakładane było 1 stycznia 

2011r. na poziomie 58% oraz na fakt, że potrzeb jest więcej niż ich realizacji. Dodał, że na 

koniec 2012r. planowane jest zadłużenie rzędu 49%, zatem będzie konsekwentnie 

zmniejszane. Podkreślił przy tym, że wszystkie inwestycje wykonywano przy jak 

najmniejszym wkładzie własnym, by nie obciążać budżetu, stąd też część zgłaszanych 

interpelacji przez radnych i sołtysów jest odkładana w czasie bądź nawet niemożliwa. 

Na koniec zaapelował do radnych o przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu 

w przedstawionym brzmieniu.   

 

Pan radny Zbigniew Zawada stwierdził, że z racji trudnej sytuacji finansowej Gminy Wójt 

i Rada powinna starać się w miarę możliwości ją poprawiać. W związku z tym należy 

od siebie więcej wymagać, mandat sprawować uczciwie i bardziej się angażować. Dodał, że 

jego zdaniem Rada jest towarzystwem, co prawda Wójt powinien mieć wsparcie w Radzie, 

ale sprawy powinny iść do przodu z racji tego, że między naszą Gminą a sąsiednimi istnieje 

przepaść. Zwrócił uwagę, że należy podjąć kroki, by poprawić sytuację w Gminie 

i dorównywać innym.  

 

Pani wiceprzewodnicząca RG Kazimiera Gołdyn stwierdziła, że nie zgadza się z określeniem 

przedmówcy, że Rada jest „towarzystwem”, gdyż uważa, że jest dobrą radą i radni starają się 

wypełniać mandat jak najlepiej i jedynie wspierają Wójta w jego trudnym okresie 

działalności. Dodała, że określenie „towarzystwo” zakrawa na kumpelstwo, a z pewnością tak 

nie jest.  

 

Pani radna Teresa Krupska zwróciła uwagę, że nie ma kontaktu z radnymi, a ustalenia 

wypracowywane są w małych grupkach, a przecież Rada Gminy jest organem inspirującym,  

stanowiącym i kontrolnym w Gminie oraz ocenia pracę Wójta. 

 

Przewodniczący RG wyjaśnił, że te małe grupki, które spotykają się i dyskutują na różne 

tematy to Komisje stałe RG. 

 

Pani radna Teresa Krupska skrytykowała prace komisji, które nie wypracowują własnego 

stanowiska, a znaczący głos ma pan Wójt, a powinno być odwrotnie to radni powinni 

dyskutować, a Wójt jedynie słuchać.  

Przewodniczący RG wyjaśnił, że na żadnej komisji nie odbierał nikomu głosu wręcz zachęcał 

do dyskusji.  

 

Pani wiceprzewodnicząca RG Anna Wiśniewska zwróciła uwagę, że  w jednym roku nie uda 

się zrealizować wszystkich zamierzeń i trzeba zachować cierpliwość.  

Pani radna Krystyna Szafraniec dodała, że we wszystkich ościennych gminach sytuacja 

finansowa jest podobna i tylko w zgodzie można osiągać wiele.  

 

Pan radny Czesław Zawada odniósł się jeszcze do prac komisji, zwrócił uwagę, 

że na posiedzeniach  Wójt poddaje jedynie propozycje i nie może być mowy o narzucaniu 

czegokolwiek. Dodał, że to rada ma znaczący głos we wszystkich kwestiach.   
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Pan radny Zbigniew Zawada stwierdził, że wypracowane wnioski przez Komisje powinny 

być przedstawiane na sesji i w głosowaniu jawnym przyjęte bądź odrzucone.  

 

Pan Wójt zwrócił uwagę, że brakuje w zadłużeniu jedynie 5% do progu, dlatego też nie ma 

możliwości realizacji wszystkich zgłaszanych wniosków. Niemniej jednak zachęcał i nadal 

zachęca wszystkich radnych do współpracy. Dodał, że cała rada pracuje dobrze troszcząc się 

o potrzeby swoich mieszkańców.  

 

Przewodnicy RG dodał, że o wiele lepszym radnym jest ten który coś robi i efekty jego pracy 

są widoczne dla mieszkańców, niż ten który jedynie się pokazuje i stara się błyszczeć.    

 

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Gminy Nowy Korczyn wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2011r., 

ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu poddał go pod jawne głosowanie, 

w którym za było 14 radnych, nikt nie był przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu, po czy 

stwierdził, że został on przyjęty jednogłośnie.  

 

Pan Wójt podziękował Radzie za zatwierdzenie sprawozdania, zapewniając przy tym, że nie 

jest to sztucznie eksponowany budżet. Dodał, że to samo sprawozdanie, które otrzymała Rada 

zostało pozytywnie zaopiniowane przez RIO.  

 

Ad. 8f.  

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 

Nowy Korczyn z wykonania budżetu za 2011r., ponieważ nie było uwag do przedmiotowego 

projektu poddał go pod jawne głosowanie, w którym za było 14 radnych, nikt nie był 

przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu, po czy stwierdził, że został on przyjęty 

jednogłośnie.  

 

Pan Wójt podziękował Radzie za udzielone absolutorium z tytuły wykonania budżetu, 

za dotychczasową współpracę radnym i sołtysom oraz osobom, które pilnowały, aby nie 

przekroczyć wskaźników budżetowych. Dodał, że jego dewizą jest nie dzielenie a łączenie 

na ile to możliwe.  

 

Przewodniczący RG zarządził 5 minutową przerwę w obradach. 

 

Ad. 8g. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmiany w przedmiotowym projekcie uchwały wynikają 

z konieczności aktualizacji limitów na przedsięwzięcia wieloletnie. Aktualizacja ta dotyczy 

zadania pn. „Termomodernizacji budynków użyteczności publicznej na terenie Powiatu 

Buskiego i Powiatu Pińczowskiego- termomodernizacja SZOZ w Nowym Korczynie”. 

Ponadto dokonuje się zmian w załączniku w związku z bieżącą realizacją budżetu.   

 

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej na lata 2012-2022, ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu poddał 

go pod jawne głosowanie, w którym za było 14 radnych, nikt nie był przeciwko, nikt nie 

wstrzymał się od głosu, po czy stwierdził, że został on przyjęty jednogłośnie.  
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Ad. 8h.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w przedstawionym projekcie uchwały dokonuje się zmian 

w planie budżetowym Gminy w związku z dochodami uzyskanymi ze sprzedaży mienia oraz 

z tytułu otrzymanej darowizny z TUW, zwrotu dotacji celowej od samorządu Województwa 

Świętokrzyskiego na usunięcie awarii budowlanej synagogi, dotacji celowej z Powiatu 

Buskiego na organizację Kingonalii, refundacji z Urzędu Pracy na częściowe pokrycie 

wynagrodzenia osób pracujących w ramach prac społecznych, dotacji w wysokości ponad 

43 000zł z Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków na usunięcie awarii budowlanej 

synagogi oraz z tytułu otrzymanej promesy na usuwanie skutków klęsk żywiołowych na 

drogach gminnych w wysokości 350 000zł. Ponadto wraz z wprowadzonymi dochodami 

zwiększa się wydatki. Wprowadza się także zmiany, które ujęte były w WPF Gminy 

dotyczące termomodernizacji SZOZ w Nowym Korczynie w ramach „Zielonych inwestycji”.  

 

Pani radna Teresa Krupska zapytała o przeznaczone w budżecie środki na zakup 

koparkoładowarki.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że jest to propozycja pana Wójta, gdyż w jego ocenie zaistniała 

konieczność zakupu tego sprzętu z uwagi na fakt, iż dotychczas posiadany jest niesprawny 

technicznie, a zapotrzebowania na pracę tej maszyny są bardzo duże z racji chociażby 

częstych awarii sieci wodociągowych czy odmulania rowów przy drogach gminnych.  

 

Pani radna Teresa Krupska zapytała czy ta koparka będzie mogła wykonywać usługi osobom 

prywatnym.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że nie będzie to możliwe, gdyż Gmina nie może świadczyć takich 

usług dla ludności.  

Pan Wójt dodał, że dotychczas posiadana kaparka jest z 1990r., w złym stanie technicznym 

i wymaga ciągłych napraw, dlatego też Gminy nie stać na jej utrzymanie.  

 

Pan radny Zbigniew Zawada zapytał czy warto angażować środki w ratowanie ruin synagogi.  

 

Pan Przewodniczący RG wyjaśnił, że Nowy Korczyn jest gminą biedną i jedynym skarbem 

jest historia i przeszłość, a zabytków nie pozostało wiele, po zamku jedynie wzgórze, 

sztuczne jezioro, które odgradzało zamek jest tylko wspomnieniem, po murach miejskich nie 

ma śladu, jedynie pozostały resztki kamieniczek. Natomiast synagoga jest jednym 

z nielicznych obiektów, który jeszcze istnieje i jest na tyle cenny, że wybudowany z  kamienia 

z zamku królewskiego. Dodał, że wspólnie z panem Wójtem uczestniczył w spotkaniu 

z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków, na którym ustalono, że zabezpieczy się ruiny w 

taki sposób, by stanowiły one jak największą atrakcję turystyczną Nowego Korczyna. 

Podkreślił, że obecnie synagoga jest ruiną zagrażającą bezpieczeństwu i życiu ludzi, którzy 

tam przebywają.  

 

Pan radny Zbigniew Zawada wyjaśnił, że nie jest przeciwny zabezpieczaniu synagogi, 

jednakże zasadniejsze byłoby wykonanie tego wcześniej, gdy była jeszcze w dobrym stanie.  

Pan Wójt podkreślił, że prace zabezpieczające awarię budowlaną wykonywane będą 

przy użyciu środków z zewnątrz. Na ten cel Konserwator Zabytów przeznaczył w tym roku 

43tys. zł i Marszałek Województwa 20tys. zł. Ponadto, jeżeli obiekt zostanie zagrodzony 

i podświetlony wówczas możliwe będzie pozyskiwanie od Konserwatora dalszych dotacji. 

Dodał, że motywacją do zabezpieczenia synagogi było m.in. nagłośnienie sprawy zaniedbania 
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tego obiektu w mediach lokalnych.  Podkreślił, że  w jego ocenie warto podjąć działania 

zmierzające do zachowania tego zabytku dla potomnych. Dodał, że w przeszłości można było 

zabiegać o środki na renowację tego obiektu w Ministerstwie Kultury, jednakże nie ma 

powodu tego tu teraz roztrząsać.  

Pan Przewodniczący dodał, że spotkania z Konserwatorem odbywały się kilkakrotnie 

i na początku optował on przy odbudowie tej synagogi, jednakże po przedstawieniu sytuacji 

finansowej Gminy okazało się, że nie stać nas na jej odbudowanie i stąd padła propozycja, 

aby zabezpieczyć jeszcze to co po niej zostało jako tzw. trwałą ruinę. Dodał, że padły 

zapewnienia ze strony Konserwatora o pomocy finansowej. Podkreślił, że należy się jedynie 

cieszyć, że udało się zdobyć środki zewnętrzne na zabezpieczenie tego obiektu.  

 

Pani radna Krystyna Szafraniec zwróciła uwagę, że uczestnicy Szlaku Jagiellońskiego 

podczas przejazdu przez Nowy Korczyn widząc zaniedbaną synagogę byli zbulwersowani 

tym, że Gmina nie podjęła żadnych starań celem zabezpieczenia tych ruin.  

Pan Przewodniczący dodał, że oglądający obiekt niejednokrotnie zarzucają, że zbyt 

późno Gmina zajęła się zabezpieczeniem tych ruin, gdyż jest to bardzo cenny zabytek.  

Pan radny Zbigniew Zawada poinformował, że w dawnych latach była zakupiona już 

nawet cegła na odbudowę i jakoś przedsięwzięcie to nie doszło do skutku.  

 

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmian w budżecie 

Gminy Nowy  Korczyn na 2012r., ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu 

poddał go pod jawne głosowanie, w którym za było 14 radnych, nikt nie był przeciwko, nikt 

nie wstrzymał się od głosu, po czy stwierdził, że został on przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 8i. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że przedmiotem dzierżawy w przedmiotowym projekcie uchwały jest 

cześć nieruchomości położonej w Nowym Korczynie, na której zlokalizowana jest remiza 

OSP i kontener, który należy do Telekomunikacji Polskiej S. A. Dodał, że te 50m
2
 jest już 

w dzierżawie TP S. A.  i znajdują się na nich urządzenia TP S.A., jednakże z uwagi na fakt, że 

dotychczasowa umowa dzierżawy kończy się w sierpniu i na wydzierżawienie tej części 

na kolejne lata jest potrzebna zgoda Rady Gminy  i stąd przedłożony projekt. 

 

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie nieruchomości w drodze przetargu, ponieważ nie było uwag do 

przedmiotowego projektu poddał go pod jawne głosowanie, w którym za było 14 radnych, 

nikt nie był przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu, po czy stwierdził, że został on 

przyjęty jednogłośnie.  

 

 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że przedmioty  projekt uchwały dotyczy działki o powierzchni 0,80ha 

o nr ewid. 58 położonej w Strożyskach, która jest zabudowana  budynkiem, w którym 

znajduje się świetlica i część mieszkalna oraz budynkiem gospodarczym. Dodał, że umowa 

na wynajem części mieszkalnej wygasła i nie została przedłużona i stąd projekt uchwały  

sprawie wydzierżawienia tej nieruchomości w drodze przetargu.  

 

Pan Przewodniczący RG zapytał sołtysa Strożysk czy mieszkańcy nie sprzeciwiają się 

wydzierżawieniu tej działki. 
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Pan radny i sołtys Strożysk Władysław Trela poinformował, że kwestia ta była konsultowana, 

zostały zebrane podpisy mieszkańców pod zgodą na wydzierżawienie i nie było sprzeciwu w 

tej kwestii. Dodał, że mieszkańcy prosili, aby część działki przy samym ogrodzeniu 

cmentarnym pozostawić do dyspozycji mieszkańców celem ułatwienia utrzymania porządku 

na placu kościelnym. W związku  z powyższym zaapelował o ujęcie takiego zapisu w umowie 

dzierżawy.  

 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że przedmiotem dzisiejszej uchwały jest wyrażenie zgody 

na wydzierżawienie na okres 15 lat. Natomiast dalsze czynności zgodnie z ustawą 

o gospodarce nieruchomościami podejmuje Wójt Gminy. Dodał, że jeżeli będzie taka 

możliwość to w projekcie umowy z potencjalnym wydzierżawiającym można w jakiś sposób 

to określić. Ewentualnie sami mieszkańcy tę kwestię będą sami sobie regulowali z nowym 

dzierżawcą. Podkreślił, że to nie jest w  kompetencji Rady stąd też nie może się ona w tym 

temacie wypowiadać.  

 

Pan Wójt odniósł się do postulatu poinformował, że dopiero po wyłonieniu 

dzierżawcy szczegóły będą już z nim ustalane, jak było to zrobione w przypadku 

nieruchomości w Piasku Wielkim, gdzie obok szkoły ma powstać plac zabaw dla dzieci. 

Ponadto poprosił, aby podać konkretnie powierzchnię jaką interesuje mieszkańców, by 

odliczyć ją od przedmiotu umowy.  

Ponadto pan Wójt wyjaśnił, że wniosek o podjęcie uchwał dotyczących dzierżawy jest 

wynikiem obserwacji rozwoju działalności gospodarczej na terenie Gminy. Dodał, że takie 

niezagospodarowane działki wiążą się z kosztami związanymi z ich utrzymaniem. Natomiast 

znalezienie inwestora wpłynie na wzrost wpływów do budżetu z tytułu działalności 

gospodarczej jak i czynszu, dodatkowe miejsca pracy choćby sezonowe oraz poprawę estetyki 

tych obiektów.    

Dodał, że obecnie na działce w Brzostkowie prowadzony jest skup trzody chlewnej 

i bydła, ale nie jest Gmina związana żadną umową z tym kontrahentem ani nie ma z tego 

tytułu żadnych wpływów do budżetu. Zachęcał  Komisje Rolnictwa do obejrzenia stanu 

technicznego obiektów znajdujących się na przedmiotowej działce oraz do udziału w zebraniu 

wiejskim zorganizowanym przez sołtysa.  

 

Pan radny Zbigniew Zawada zapytał dlaczego mieszkańcy Brzostkowa nie chcą się 

zgodzić na wydzierżawienie działki.  

Pani wiceprzewodnicząca RG Anna Wiśniewska wyjaśniła, że jest to wynikiem 

chodzącej famy, że pod pozorem dzierżawy Wójt zamierza sprzedać tę działkę.  

Pan Sekretarz dodał, że sprzedaż działki może nastąpić dopiero po wyrażeniu zgody 

przez Radę Gminy, Wójt tego sam zrobić nie może.  

 

Pan radny Czesław Zawada poinformował, że sołtys Brzostkowa opowiada się 

za wydzierżawieniem tej działki jednakże mieszkańcy chcą, aby na tym placu nadal był 

prowadzony skup płodów rolnych.    

 

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na wydzierżawienie nieruchomości w drodze przetargu, ponieważ nie było uwag 

do przedmiotowego projektu poddał go pod jawne głosowanie, w którym za było 14 radnych, 
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nikt nie był przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu, po czy stwierdził, że został 

on przyjęty jednogłośnie.  

 

 

Ad. 8j.  

Pan Sekretarz poinformował, że Stowarzyszenie G5, do którego należy Gmina Nowy 

Korczyn realizuje projekt pn. „Zachowanie lokalnego dziedzictwa kulturowego poprzez 

współorganizację 2 imprez : Kingonalii w Nowym Korczynie i Harmonii Zdrowia i Muzyki 

w Solcu Zdroju”. Gmina Nowy Korczyn wystąpiła z wnioskiem o dofinansowanie organizacji 

Kingonalii w wysokości 2000zł. Wkład własny Gminy w wysokości 850zł  należałoby 

przekazać w formie dodatkowej składki na rzecz Stowarzyszenia.  

 

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia dodatkowej składki 

członkowskiej Gminy Nowy Korczyn na rzecz Stowarzyszenia „G5” działającego jako 

Lokalna Grupa Działania, ponieważ nie było uwag do przedmiotowego projektu poddał go 

pod jawne głosowanie, w którym za było 14 radnych, nikt nie był przeciwko, nikt nie 

wstrzymał się od głosu, po czy stwierdził, że został on przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 8k.  

Pan Sekretarz wyjaśnił, że Rada Gminy w miesiącu styczniu podjęła uchwałę w sprawie 

likwidacji Biura Obsługi Szkół Samorządowych, w której w paragrafie 2  był zapis: „Mienie, 

należności i zobowiązania likwidowanej jednostki przejmuje Urząd Gminy w Nowym 

Korczynie”. Po tej dacie pojawił się temat utworzenia Zespołu Szkół w Nowym Korczynie   

i została w tej kwestii podjęta stosowna uchwała. Następnie dodał, że nie ma sensu  zatem, 

aby to mienie, należności i zobowiązania likwidowanej jednostki BOSzS przejął Urząd, 

a później przekazywał na Zespół. Podjęcie przedmiotowego projektu uchwały sprawi, 

że mienie zostanie bezpośrednio przekazane na Zespół Szkół w Nowym Korczynie.  

 

Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVIII/125/2012 

Rady Gminy w Nowym Korczynie z dnia 27 stycznia 2012r. w sprawie likwidacji Biura 

Obsługi Szkół Samorządowych w Nowym Korczynie, ponieważ nie było uwag 

do przedmiotowego projektu poddał go pod jawne głosowanie, w którym za było 14 radnych, 

nikt nie był przeciwko, nikt nie wstrzymał się od głosu, po czy stwierdził, że został 

on przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 9.  

 

Pan Wójt odpowiadał na zgłoszone interpelacje:  

1. Wyjaśnił, że uzupełnianie kruszywem nawierzchni dróg gminnych odbywa się 

zgodnie z ustalonym harmonogramem i należy okazać cierpliwość w tym względzie. 

2. Kwestia wstrzymania wycinki topól wynika z faktu, iż są one w bliskim otoczeniu linii 

energetycznych i nabywca bez specjalistycznego sprzętu nie jest w  stanie ich usunąć, 

niemniej jednak środki z tytułu sprzedaży tych drzew wpłynęły na konto.  

3. Sprawa szerszego wykaszania poboczy zostanie zgłoszona Dyrektorowi PZD 

w Busku- Zdroju, natomiast kolejność ich wykaszana i jest ustalana przez 

Wykonawcę.  
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4. Wyjaśnił, że jeden z autobusów gminnych jest wydzierżawiany PKS-owi na podstawie 

umowy. Z tego tytułu wpływa do budżetu gminy ok. 500zł netto.   

5. Realizacja projektu „Radosna szkoła” nie doszła do skutku, gdyż wg założeń plac 

zabaw powinien powstać na placu szkolnym, a w naszych zamierzeniach jest 

zagospodarowanie placu przy ul. Buskiej wraz z wymianą elewacji.  

6. W kwestii komunalizacji to na gminach spoczywa obowiązek ustawowy ustalenia 

stanu prawnego działek i stąd działania Gminy w  tym kierunku, dodatkowo 

Wojewodzie przedstawiane jest sprawozdanie z tych czynności. Dodał, że działka 

w Badrzychowicach jest skomunalizowana, ale nie oznacza to, że jest przeznaczona 

do sprzedaży. Ponadto zapewnił, że budynek po szkole w Grotnikach Małych nie jest 

przygotowywany do sprzedaży, jedynie dzięki inicjatywnie radnego i sołtysa został 

uporządkowany teren wokół niego, by poprawić estetykę miejscowości.   

7. Stwierdził, że niedawno przejeżdżał przez drogę powiatową w miejscowości 

Brzostków i żadnych chwastów w nawierzchni nie zauważył. Dodał, że pobocza przy 

tej drodze mogłyby być wykonane jedynie ze środków gminnych, jednakże 

w budżecie na obecną chwilę nie ma takich środków. Zwrócił uwagę przy tym 

na dobrą współpracę z Powiatem Buskim, która umożliwia realizację różnych 

przedsięwzięć na terenie Gminy Nowy Korczyn m.in. obecnie trwa remont drogi 

Ostrowce- Górnowola- Grotniki Małe.      

8. W kwestii zaskrońców wypowiedział się pan Komendant Straży Gminnej Zbigniew 

Percik, poinformował, że zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt nie ma możliwości 

interwencji, jednak postara się zastanowić nad jakimś rozwiązaniem.  

9. Sprawę wcześniejszego przekazywania protokołów wyjaśnił pan Przewodniczący 

RG, że spisanie protokołu zajmuje niemalże cały czas miedzy sesjami, gdyż 

niejednokrotnie po kilka razy trzeba odsłuchać nagranie, by z chaotycznej dyskusji 

złożyć logiczną całość. Dodał, że w poprzednich kadencjach również nie były 

dostarczane radnym protokoły, wiec nie ma podstaw do wprowadzania zmian.   

Pan Sekretarz dodał, że o sposobie przyjęcia protokołu decyduje Rada Gminy, 

w poprzednich latach przed głosowaniem odbyło się jego odczytywanie, co zostało 

zamienione na możliwość zapoznania się z jego treścią przed sesją. Ponadto odniósł 

się do propozycji dostarczania protokołu radnym, zwrócił uwagę, że podczas wizyt 

w Urzędzie Gminy nic nie stoi na przeszkodzie, by zapoznać się z jego treścią. 

Wyjaśnił, że protokół składający się z 15- 17 stron nie jest dokumentem tajnym 

i każdy mieszkaniec nie tylko radny może wystąpić o jego udostępnienie czy o odpis.    

  Pan Wójt zachęcił wszystkich do odwiedzania przed sesją biura Rady celem 

zapoznania się z treścią protokołu.  

10.  W Sępichowie trwają przygotowania obiektu pod dożynki gminne, co wiąże się 

z wyrównaniem boiska,  urządzeniem szaletów, wykopaniem szamba i odświeżeniem 

sali. Prace te wykonywane są ze środków własnych gminnych.  

 

Ad. 10. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Powiatu  pan Krzysztof Gajek podziękował 

za otrzymywane zaproszenia na wszystkie sesje oraz pogratulował panu Wójtowi 

absolutorium jak również całej Radzie, która zachowała się odpowiedzialnie. Następnie 

podziękował wszystkim sołtysom za pomoc jaką otrzymał jako Kierownik ARiMR chcąc 

skontaktować się z rolnikami celem uzupełnienia wniosku o  pomoc za tzw. „mrozowe”.   
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Następnie odniósł się do wydzierżawienia bazy w Brzostkowie, która została 

udaremniona z racji pojawiających się pogłosek o planowanej jej sprzedaży. Zwrócił uwagę, 

że po latach podobne zarzuty co do dopuszczenia synagogi do ruiny mogą paść pod adresem 

właśnie tego obiektu. Podkreślił, że nie wierzy w to, aby pan Wójt chciał coś zrobić 

przeciwko mieszkańcom Brzostkowa  i pod pretekstem dzierżawy sprzedał bazę. Dodał, że 

istniejący tam skup na pewno jest bardzo potrzebny mieszkańcom i pewnie pozostanie. 

Ponadto trzeba wziąć pod uwagę stan techniczny budynków znajdujących się na tej działce 

i konieczność zainwestowania ogromnych środków, zatem może się zdarzyć, że po pewnym 

czasie nikt nie będzie zainteresowany dzierżawą tej nieruchomości.   

Pan Kierownik ARiMR poinformował, że podobnie jak w poprzednim roku także 

i w tym nasz powiat został wylosowany do tzw. kontroli foto, co oznacza, że 90% 

gospodarstw z tego terenu będzie skontrolowane. W ubiegłym roku kontrola dotyczyła gmin 

Solec- Zdrój, Stopnica, Tuczępy, Pacanów i Gnojno i odbyło się ponad 6tys. kontroli, w tym 

roku gminy Nowy Korczyn i Busko – Zdrój. Dodał, że tak często kontrole są wynikiem 

wykrytych nieprawidłowości.  

Odniósł się także do sprawy tzw. mrozowego, poinformował, że  w całym 

województwie wpłynęło ok. 500 wniosków dotyczących złego przezimowania, w tym 360 

z powiatu buskiego, a  w tym ok. 200 z Gminy Nowy Korczyn. Dodał, że ustalona przez 

Ministerstwo stawka wynosi 100zł do 1 ha. Ponadto decyzje w tej sprawie wydawane są 

natychmiastowo i środki na kontach znajdują się w ciągu kilku tygodni.  

Następnie odniósł się do pytania sołtysa z Nowego Korczyna – Jerzego Misiaszka, co 

zrobić w sytuacji, gdy w rejestrze w ARiMR widnieje zwierzę, którego fizycznie od dawna 

już nie ma. Wyjaśnił, że  w takiej sytuacji nie wystarcza oświadczenie rolnika konieczna jest 

także wizyta w Powiatowej Inspekcji Weterynarii, która dokonuje oględzin i stwierdza, 

że faktycznie tej sztuki w oborze nie ma.   

 

Pan radny Czesław Zawada poprosił o utwardzeni pobocza przy wyremontowanej drodze 

celem zwiększenia bezpieczeństwa jej użytkowników.   

Pan Przewodniczący Rady Powiatu zapewnił, że wszelkie uwagi, postulaty i interpelacje 

zapisał sobie i przekaże do realizacji.  

 

Pan sołtys Feliks Ragan poprosił o kamień na drogę przy wale w Pawłowie od pana Zyska 

do pana Kmieciaka oraz o interwencję do mieszkańców, by usunęli przy swoich posesjach   

krzaki utrudniające przejazd maszynami rolniczymi, także  zapytał czy będzie wykonywana 

elewacja budynku świetlicy (wieś ma w posiadaniu już ¾ materiału na ten cel). 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że  droga, o którą wnioskował pan sołtys nie ma kategorii drogi gminnej, 

a poza tym w porównaniu z innymi nie jest w  najgorszym stanie, natomiast w kwestii 

usunięcia zarośli to w interesie rolników jest zapewnienie przejezdność drogi i powinni oto 

sami zadbać, dlatego też nie ma potrzeby angażowania do tego służb gminnych.  W kwestii 

wykonania elewacji to gmina nie posiada obecnie środków na takie przedsięwzięcie mimo, że 

popiera tę inicjatywę.  

 

W związku z faktem, iż udało się pozyskać środki z MSWiA i możliwe jest wykonanie drogi 

asfaltowej w wąwozie w Żukowicach stąd tez prośba pana Wójta do sołtysów Żukowic 

i Czarków, by zmobilizowali właścicieli sąsiadujących z tą drogą działek o usunięcia gałęzi 
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drzew, by możliwe było wykonanie nawierzchni. Ponadto dodał, że z pozyskanych środków 

uda się także wyremontować drogę między Grotnikami Małymi a Grotnikami Dużymi.  

  

Pani radna Anna Wiśniewska zapytała kto składał wnioski na remontowane odcinki dróg. 

Pan Wójt poinformował, że wnioski składane były przez niego, co może potwierdzić data ich 

złożenia w odpowiednich instytucjach.  

 

Pan radny Czesław Zawada zwrócił uwagę na poczynione już inwestycje w tej kadencji 

zwłaszcza te zmierzające do poprawy infrastruktury drogowej, po czym poprosił 

o cierpliwość i zrozumienie jak chodzi o kolejność wykonywanych remontów dróg gminnych.  

 

Pani sołtys Krystyna Nowak zapytała czy droga koło państwa Leśniaków jest skończona, 

bo jej zdaniem należałoby jeszcze troszkę ją wyrównać oraz poprosiła o odmulenie 

i oczyszczenie rowu przy państwu Przeniosło.   

Pan Komendant Straży Gminnej wyjaśnił, że w rowie tym ktoś zrobił podłączenie do kanału 

i stąd tam zanieczyszczenia.  

Pan Wójt poinformował, że droga koło państwa Leśniak jest jeszcze nie skończona jedynie 

w ramach bieżącego utrzymania dróg zostało tam wywiezione trochę kruszywa, natomiast 

jeżeli chodzi o rów to faktycznie ktoś się do niego podłączył i go zanieczyszcza jednakże 

właścicielem działki sąsiedniej jest osoba prywatna i nie ma możliwości dojazdu koparką 

do rowu bez uprzedniego oczyszczenia ok. 2a tej działki prywatnej. Dodał, że właścicielem 

tego rowu jak się okazuje nie jest wcale ŚZMiUW a mieszkańcy, których działki do niego 

przylegają i w związku z tym to na nich spoczywa konserwacja tego rowu.  

 

Pani sołtys Krystyna Dybała zapytała czy będą wykonywane światłowody na terenie 

Ostrowiec, czy część środków ze sprzedaży szkoły można przeznaczyć na remont remizy oraz 

o możliwość zagospodarowania działki pod boisko.  

Pan Wójt wyjaśnił, że inwestorem przyłączy światłowodowych nie jest Gmina Nowy 

Korczyn, mimo to była interwencja Urzędu w tej sprawie, jednakże Telekomunikacja Polska 

S. A. unika tego przedsięwzięcia z racji niskich zysków. Natomiast w kwestii boiska to 

młodzież może korzystać z tego szkolnego, z czasem zostanie wywieziona ziemia i powstanie 

ono na innej działce. Jeżeli chodzi o wykonanie remontu remizy OSP to jej stan jest 

wynikiem dewastacji młodzieży i w związku z tym zaapelował do pani sołtys 

o zdyscyplinowanie młodzieży i zachęcenie jej do podjęcia jakiejś inicjatywy oddolnej. Przy 

okazji pochwalił  sołtysa Badrzychowic oraz Pawłowa za utrzymywanie porządku przy 

świetlicach.  

 

Pani sołtys Halina Dubiniec poprosiła o kamień na drogę z Kawęczyna do Wełnina (przed 

panem Gmyrkiem w lewo). Ponadto stwierdziła, że pan Wójt zapewniał na zebraniu 

wiejskim, że będzie dana jeszcze jedna warstwa asfaltu na drogę do Radeł przy okazji 

remontu drogi na Podlesiu.  

Pan Wójt wyjaśnił, że takich zapewnień nie było, gdyż znajduje się  na tym odcinku nowa 

nawierzchnia i nie ma potrzeby dawania kolejnej, poza tym nie było wiadome, że zostanie 

przeprowadzony remont drogi na Podlesiu, wiec tym bardziej nie mogło być  żadnych 

obietnic w tym zakresie.  

Pan radny Czesław Zawada dodał, że w formie luźnej rozmowy była mowa o dodatkowej 

warstwie, ale nie było określone w jakim czasie nastąpi realizacja.  
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Pani rada Teresa Krupska poprosiła, aby nie ironizować z jej pytań i wypowiedzi, gdyż 

zarówno jej jak i innych, a to radnych i sołtysów obowiązkiem jest zadawanie jak najbardziej 

niewygodnych pytań, a pan Wójt powinien ze stoickim spokojem na nie odpowiadać.   

Pan Przewodniczący RG zwrócił uwagę, aby taka postawa obowiązywała obie strony. 

 

Na zakończenie pan Przewodniczący Rady Powiatu Krzysztof Gajek odniósł się młodzieży 

z terenu Gminy Nowy Korczyn gratulując im osiągnięć oraz ich rodzicom i opiekunom -

trenerom, bo to dzięki ich długoletniej pracy można święcić te sukcesy. Dodał, że dziewczęta 

zostały już uhonorowane na sesji rady powiatu. Zapewnił przy tym o pomocy ze strony 

powiatu.  

 

Pan radny Władysław Trela zaproponował, aby zorganizować ćwiczenia dla MDP w Nowym 

Korczynie, by mieszkańcy mogli podziwiać umiejętności drużyny.  

Pan Wójt wyjaśnił, że zwrócił się z pismem do Zarządu Gminnego OSP o zorganizowanie 

zawodów strażackich, jednakże nie jest możliwa ich organizacja z racji braku motopompy, 

natomiast jesienią mogą odbyć się ćwiczenia.  

 

Ad. 11.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował zebranym za udział w dwudziestej trzeciej sesji 

Rady Gminy w Nowym Korczynie i o godz. 13:20 zakończył obrady. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

Protokółowała Monika Kulczyk 

 


